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Geachte heer Plasterk,    
 
Met het oog op de formatie leg ik als voorzitter van de Federatie Medisch Specialisten graag enkele 
punten aan u voor. Deze komen uit onze politieke agenda. Die hebben wij opgesteld door aan 
23.000 medisch specialisten te vragen wat hun boodschap is aan de politiek. De belangrijkste 
punten zijn:   
 

• Het tekort aan personeel is het grootste probleem voor de zorg. Investeer in al die 
bevlogen vakmensen en hun werkplezier.   

• Behoud de vrije beroepskeuze van de medisch specialist. 
• De gebrekkige beschikbaarheid van patiëntgegevens is een showstopper voor het leveren 

van passende zorg. Neem regie over de ontwikkeling van een landelijke data-
infrastructuur die voelt als één EPD.   
  

Het tekort aan personeel is het grootste probleem voor de zorg     
Wij zien het tekort aan artsen, verpleegkundigen en andere zorgprofessionals als de grootste 
bedreiging voor de toegankelijkheid en de kwaliteit van zorg. Er zijn grote zorgen over het effect 
daarvan op de wachttijden voor de patiënt. Daarnaast is de druk op de zorgprofessional hoog en 
door vergrijzing, multimorbiditeit en technologische ontwikkelingen zal die druk de komende jaren 
toenemen. Hierdoor is er een groeiend aantal specialisten dat het vak verlaat. Als voorzitter maak ik 
me daar ernstig zorgen over.     
Daarom vraag ik de nieuwe regering om te investeren in al die bevlogen vakmensen en hun 
werkplezier. Dat moet topprioriteit zijn. Behoud de verpleegkundigen, artsen en alle andere 
zorgverleners, zowel in de eerste en tweede lijn als in de ggz, voor het vak. Halveer daadwerkelijk 
de administratielast en zorg voor meer tijd voor de patiënt. Zorg voor adequate financiering van 
samenwerking tussen de eerste en de tweede lijn. Stimuleer en faciliteer innovaties zoals e-health 
en AI.   
 
Behoud de vrije beroepskeuze voor medisch specialisten    
Onder onze achterban is er grote bezorgdheid over de intenties van enkele politieke partijen om te 
komen tot een verplicht dienstverband voor medisch specialisten. 70% van de medisch specialisten 
in Nederland werkt in dienstverband, en 30% is vrijgevestigd. De mogelijkheid tot een vrije keuze is 
een voorwaarde om het vak aantrekkelijk te houden. De ene arts geeft de voorkeur aan werken in 
dienstverband, terwijl de ander zich juist prettig voelt bij werken in vrij beroep (net als veel 
huisartsen, tandartsen, fysiotherapeuten).     
De Federatie staat voor behoud van vrije beroepskeuze. De zorg wordt er niet beter van als van 
7000 medisch specialisten worden gedwongen hun werkwijze te veranderen. De verplichting om in 
dienstverband te moeten werken leidt tot demotivatie en productieverlies. Dat heeft grote 
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negatieve effecten op de organisatie van de zorg, met een tekort aan artsen en groeiende 
wachtlijsten. De Landsadvocaat waarschuwt dat het afnemen van het recht op ondernemerschap 
op gespannen voet staat met het Unierecht. In onze ogen wordt hier geen probleem mee opgelost, 
maar juist een extra probleem gecreëerd. Juist op een moment dat we ons hard moeten maken 
voor alle zorgprofessionals op de werkvloer. Het zal de druk op de zorgbudgetten niet verlichten, 
het verschil in loonkosten tussen dienstverband en vrij beroep is er nauwelijks (zie bijgevoegde 
factsheet) en het zal productieprikkels in de gehele keten niet verminderen. Productieprikkels in de 
ziekenhuizen ontstaan niet bij de medisch specialistische bedrijven (MSB’s). Zij komen voort uit de 
afspraken tussen zorgverzekeraars en ziekenhuizen. Iedere dokter wordt gedreven door de ambitie 
om de beste zorg te leveren voor de patiënt. Dit geldt net zoveel voor een dokter in loondienst, als 
voor een medisch specialist in vrij beroep.    
Ik vraag het nieuwe kabinet daarom om de vrije beroepskeuze voor medisch specialisten te 
behouden.     
 
Gebrekkige beschikbaarheid van patiëntgegevens is een showstopper voor het leveren van 
passende zorg    
Meer dan de helft van onze achterban ziet de gebrekkige beschikbaarheid van patiëntgegevens als 
een dagelijks terugkerend probleem in het werk. ‘Bellen, faxen, mailen, overtypen: het lijken kleine 
handelingen maar ze vreten bij elkaar tijd en vooral energie’, vertellen onze collega’s. Dit wordt 
door hen ervaren als een van de oorzaken van de hoge werkdruk en administratielast. Met name 
gebrekkige epd-systemen die slecht met elkaar communiceren zijn een grote bron van ergernis.     
Het is daarom van belang dat we toewerken naar een systeem waarbij patiënten en zorgverleners 
op het juiste moment op de juiste plek over de juiste patiëntengegevens beschikken. Momenteel 
vindt de ontwikkeling daarnaartoe echter nog onvoldoende plaats. De epd's en de onderliggende 
infrastructuur zijn versnipperd. En medisch specialisten krijgen met concrete verbetervoorstellen 
weinig tot geen gehoor bij ict-leveranciers. Als gevolg moeten zorgprofessionals blijven werken met 
suboptimale en verschillende systemen. Waardoor samenwerking tussen zorgverleners niet wordt 
gefaciliteerd. Dat is een gevaar voor de patiëntveiligheid en een showstopper voor het leveren van 
passende zorg.    
Daarom vraag ik het nieuwe kabinet om de regie te pakken over de ontwikkeling van een systeem 
dat in de hele zorg hetzelfde werkt en voelt als één epd. Zorgprofessionals moeten kunnen rekenen 
op betrouwbare, gebruiksvriendelijke systemen die het zorgproces ondersteunen, de 
administratielast verminderen en waarbij naadloze communicatie tussen zorgverleners onderling 
plaatsvindt, zodat zorg effectief, doelmatig en veilig geleverd kan worden.    
 
We moeten alles op alles zetten om de zorg toegankelijk, kwalitatief en betaalbaar te houden. Dat 
kan alleen als we zorgvuldig omgaan met de mensen die daar werken. Zij vragen om ruimte en 
vertrouwen. Namens al die zorgprofessionals hoop ik dat zij op de nieuwe regering mogen 
rekenen.    
      
Met vriendelijke groet, 
Federatie Medisch Specialisten 
 
 
 
Piet-Hein Buiting   
Voorzitter   
 


